
 
     R O M Â N I A 

    JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
         CONSILIUL JUDEŢEAN 
       Nr.23359 din 12.10.2023 
 
 

PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 28 septembrie 2023, în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
 

 Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din 
data de 28 septembrie 2023 se desfăşoară prin mijloace electronice de 
comunicare, utilizând o platformă online de videoconferință, începând cu 
orele 1430. Prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.228 din 21.09.2023 a fost convocat Consiliul Județean Bistriţa-Năsăud în 
ședință ordinară la data de 28 septembrie 2023, orele 1430. Consilierii 
judeţeni au fost convocaţi în scris, prin invitaţie, transmisă prin e-mail și 
telefonic. Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afişat la sediul 
instituţiei şi publicat pe site-ul www.portalbn.ro și în mass-media locală. 

* 
Ședința ordinară a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud este condusă de 

doamna vicepreședinte Camelia Tabără, iar prezența este făcută prin apel 
nominal.  

La ședință sunt prezenţi 29 de consilieri judeţeni, după cum urmează: 
doamna Tabără Camelia - vicepreședinte, domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-
Ciprian - vicepreședinte, domnul Antal Attila, domnul Bertel Doru, doamna 
Calo Viorica, domnul Cârlig Cristian-Costel, doamna Cîrcu Mirela-Maria, 
domnul Coman Samuel-Leon, doamna Darabont Emiliana-Cristina, domnul 
Dedean-Bortăș Ioan, domnul Demian Ioan-Alin, doamna Duca Simona-Elena, 
domnul Filipoiu Augustin-Florinel, domnul Forai Mihael-Simion, domnul Galeș 
Florin-Grigore, domnul Ganea Octavian-Mihai, domnul Lupșan Nicolae-
Grigore, domnul Manea Angelo-Aurelian, domnul Marica Marius-Macedon, 
domnul Moldovan Florin-Cristian, domnul Pop George, domnul Puica Vasile, 
domnul Rus Dorin-Octavian, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-
Virgil, domnul Sbîrciu Călin, domnul Scuturici Gheorghe, doamna Sigmirean 
Doina-Maria și doamna Ulecan Maria.  

Au lipsit de la lucrările ședinței domnul Președinte Emil Radu Moldovan 
și domnul consilier județean Pintea Vasile-Lucian.  

* 
Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general 

al județului și domnul Grigore-Florin Moldovan - Administratorul public al 
județului. 
 De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Bistriţa-Năsăud: doamna Butta Elena - 
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director executiv, domnul Ceclan-Oprea Ciprian - director executiv, doamna 
Țigăuan Savestița-Susana - șef serviciu, domnul Borgovan Paul-Ioan - șef 
serviciu, doamna Borșa Luminița - șef birou, doamna Ceuca Adriana-Gabriela 
- șef birou, domnul Sălăgean Vasile-Francisc - consilier superior, doamna 
Lușcan Corina-Dana - consilier superior, doamna Feier Adriana-Claudia  - 
consilier superior,  doamna Palade Ionela-Crina - consilier superior, doamna 
Nicoară Maria - consilier superior, domnul Spân George-Marian - consilier 
principal și doamna Struț Mădălina-Monica - consilier Cabinet președinte. 

Au fost invitați la ședință și sunt prezenți în sală: domnul Cosma Vasile-
Eugen - directorul Clubului Sportiv „GLORIA 2018  ̋ Bistrița-Năsăud, domnul 
Șandru Ion - directorul general al Societății AQUABIS S.A. Bistrița-Năsăud, 
domnul Grec Răzvan-Adrian - directorul executiv al Asociaţiei de Dezvoltare 
Intercomunitară pentru Servicii de Alimentare cu Apă şi de Canalizare în 
judeţul Bistriţa-Năsăud. 

* 
În Proiectul ordinii de zi, prevăzut în Anexa la dispoziția de convocare, 

au fost înscrise 10 proiecte de hotărâri, precum și procesul-verbal al ședinței 
ordinare din data de 31.08.2023 și procesul-verbal al ședinței extraordinare 
din data de 14.09.2023.  

La data de 22.09.2023, proiectul ordinii de zi a fost suplimentat cu:  
 Proiectul de hotărâre nr.IX/21752 din 22.09.2023 privind aprobarea 
tarifelor de călătorie practicate de operatorii de transport care efectuează 
Serviciul public de transport județean de persoane prin curse regulate, în 
judeţul Bistriţa-Năsăud, pe traseele din grupele P2, P10 și P11 cuprinse în 
Programul de transport public judeţean de persoane, prin curse regulate, în 
judeţul Bistrița-Năsăud, pentru perioada 2023-2032, conform Hotărârii 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.132/2023 și Proiectul de hotărâre 
nr.VIII/21792 din 22.09.2023 privind revocarea dreptului de administrare al 
Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud 
asupra imobilului-construcție, situat în mun. Bistrița, B-dul Independenței 
nr.23, înscris în C.F. nr.79514 Bistrița, nr.cad: 79514-C9, proprietate publică a 
județului Bistrița-Năsăud. 

La data de 25.09.2023, proiectul ordinii de zi a mai fost suplimentat cu: 
  Proiect de hotărâre nr.VIII/21925 din 25.09.2023 privind instituirea 
unor restricții temporare de circulație pe drumul județean DJ 172F, km 
22+570-31+570, limită județ Cluj-Braniștea-Măluț-Beclean (DN17). 

Suplimentarea ordinii de zi a fost motivată de următoarele: 
- necesitatea aprobării tarifelor de călătorie practicate de operatorii de 

transport care efectuează Serviciul public de transport județean de persoane 
prin curse regulate, în judeţul Bistriţa-Năsăud, pe traseele din grupele P2, 
P10 și P11 cuprinse în Programul de transport public judeţean de persoane, 
prin curse regulate, în judeţul Bistrița-Năsăud, pentru perioada 2023-2032, 
conform Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.132/2023, având în 
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vedere adresa nr.IVAb/21355 din 18.09.2023 a Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud prin care s-au solicitat operatorilor de transport notele de 
fundamentare a tarifelor practicate pe traseele din grupele P2, P10 și P11, 
precum și faptul că operatorii de transport au comunicat documentele 
solicitate cu întârziere; 

-  necesitatea inițierii demersurilor obligatorii pentru obținerea avizului 
conform al Ministrului Educației cu privire la schimbarea de destinație în 
vederea demolării tuturor construcțiilor, bază materială a Școlii Profesionale 
Speciale „Sfânta Maria”, afectate de realizarea obiectivului de investiții „Sală 
de sport Școala Profesională Specială ”Sfânta Maria”, B-dul Independenței, 
nr.23, Municipiul Bistrița, județul Bistrița-Năsăud”, inclus recent pe lista de 
sinteză a Subprogramului „Săli de sport” din cadrul Programului național de 
construcții de interes public sau social. Numai după obținerea avizului 
conform, procedură ce impune parcurgerea mai multor etape, amplasamentul 
destinat obiectivului de investiții mai sus menționat se poate preda, pe bază 
de protocol, liber de orice sarcini, Ministerului Dezvoltării, Lucrărilor Publice și 
Administrației care va realiza investiția prin Compania Națională de Investiții 
"C.N.I." - S.A. Amplasamentul se predă viabilizat, conform documentelor 
urbanistice, cu respectarea reglementărilor în vigoare; 

- avizul Inspectoratului de Poliție Județean Bistrița-Năsăud nr.57157, 
înregistrat la Consiliul Județean Bistrița-Năsăud cu nr.III/21780 din 
22.09.2023 a fost obținut în data de 22.09.2023 și este necesar pentru 
adoptarea măsurilor necesare protejării sectorului de drum județean DJ 172F, 
km 22+570-31+570, limită județ Cluj-Braniștea-Măluț-Beclean (DN17). 

Proiectele de hotărâri supuse dezbaterii au îndeplinit condițiile 
prevăzute de art.136 alin.(8) din Ordonanța de urgență a Guvernului 
nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare. 

* 
 (Ora 1430) 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Bună ziua, dragi colegi! Suntem în ședința ordinară din luna septembrie 

și o să încep cu prezența. 
(Se efectuează apelul nominal al consilierilor județeni.) 
 ... 
Au anunțat faptul că vor vota verbal, următorii consilieri județeni: 

doamna Calo Viorica, domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul 
Rus Romulus-Virgil și doamna Sigmirean Doina-Maria.  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt prezenți 29, fiind astfel 

îndeplinite prevederile legale pentru buna desfășurare a ședinței ordinare a 
consiliului județean. 

Proiectul ordinii de zi, suplimentat cu 3 proiecte de hotărâri: 
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1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud din data de 31.08.2023 
2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 14.09.2023 
3. Proiect de hotărâre nr.VIII/21278 din 18.09.2023 privind 
derularea procesului de bugetare participativă în vederea selectării 
proiectelor care vor fi finanțate în anul 2024 din bugetul de venituri 
şi cheltuieli al Judeţului Bistriţa-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
4.  Proiect de hotărâre nr.X/21369 din 18.09.2023 privind aprobarea 
Programului de măsuri pentru deszăpezirea și combaterea poleiului 
pe drumurile județene din județul Bistrița-Năsăud în perioada 
01.11.2023–31.03.2024 
Iniţiator: Tiberiu-Ciprian Kecskés-Simionca - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud 
5. Proiect de hotărâre nr.VIII/21402 din 19.09.2023 privind 
constituirea comisiilor de evaluare şi de soluţionare a contestaţiilor 
în vederea evaluării finale a managementului la Biblioteca 
Județeană „George Coșbuc” Bistriţa-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
6. Proiect de hotărâre nr.VIII/21684 din 21.09.2023 privind decizia 
de expropriere a imobilelor proprietate privată situate pe 
amplasamentul lucrării de utilitate publică de interes județean 
„Modernizare DJ 173B, km 2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, județul 
Bistrița-Năsăud” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
7. Proiect de hotărâre nr.VIII/21689 din 21.09.2023 privind 
constituirea Comisiilor de verificare a drepturilor de proprietate sau 
a altor drepturi reale și acordarea despăgubirilor pentru imobilele 
expropriate în vederea realizării lucrării de utilitate publică de 
interes județean „Modernizare DJ 173B, km 2+728 - 10+000, 
Bistrița-Tărpiu, județul Bistrița-Năsăud” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
8. Proiect de hotărâre nr.VIII/21658 din 21.09.2023 privind 
implementarea „Programului pentru școli al României în perioada 
2023-2029”, în județul Bistrița-Năsăud 
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
9. Proiect de hotărâre nr.VIII/21636 din 21.09.2023 privind 
instituirea şi acordarea unor burse de excelență, burse de merit şi 
burse sociale de către Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud  
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
10. Proiect de hotărâre nr.VIII/21609 din 21.09.2023 pentru 
modificarea și completarea art.5 din Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud nr.118/2020 privind desemnarea reprezentanţilor 
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Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud în Consiliile de administraţie 
ale unităților de învățământ special de stat din subordinea 
Consiliului Județean Bistriţa-Năsăud, cu modificările și completările 
ulterioare 
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
11. Proiect de hotărâre nr.VIII/21510 din 20.09.2023 privind 
aprobarea implementării proiectului „O școală modernă –  șansa 
mea pentru un viitor mai bun”, cod proiect: F-PNRR-Dotări-2023-
3195, finanțat prin PNRR 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
12. Proiect de hotărâre nr.VIII/21678 din 21.09.2023 privind a 
cincea rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului 
Bistriţa-Năsăud pe anul 2023 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
13. Proiect de hotărâre nr.IX/21752 din 22.09.2023 privind 
aprobarea tarifelor de călătorie practicate de operatorii de transport 
care efectuează Serviciul public de transport județean de persoane 
prin curse regulate, în judeţul Bistriţa-Năsăud, pe traseele din 
grupele P2, P10 și P11 cuprinse în Programul de transport public 
judeţean de persoane, prin curse regulate, în judeţul Bistrița-
Năsăud, pentru perioada 2023-2032, conform Hotărârii Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.132/2023 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud                 
14. Proiect de hotărâre nr.VIII/21792 din 22.09.2023 privind 
revocarea dreptului de administrare al Direcției Generale de 
Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud asupra 
imobilului-construcție, situat în mun. Bistrița, B-dul Independenței 
nr.23, înscris în C.F. nr.79514 Bistrița, nr.cad: 79514-C9, proprietate 
publică a județului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
15. Proiect de hotărâre nr.VIII/21925 din 25.09.2023 privind 
instituirea unor restricții temporare de circulație pe drumul 
județean DJ 172F, km 22+570-31+570, limită județ Cluj-Braniștea-
Măluț-Beclean (DN17) 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
16. Diverse 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Dacă sunt comentarii la ordinea de zi? Nu sunt. Vă rog să votați ordinea 

de zi cu suplimentare.       
Cu 29  de voturi „pentru”, ordinea de zi suplimentată a fost 

aprobată.  
Mulțumesc. 
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(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 
domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 31.08.2023 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 29  de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Mulțumesc. 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
2.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 14.09.2023 
 Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 

Cu 29  de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Mulțumesc. 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
3.  Proiect de hotărâre nr.VIII/21278 din 18.09.2023 privind 

derularea procesului de bugetare participativă în vederea selectării 
proiectelor care vor fi finanțate în anul 2024 din bugetul de venituri 
şi cheltuieli al Judeţului Bistriţa-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt.  
Vă rog să votați, vot secret art.3 alin.(1) - componența nominală a 

Comisiilor mixte de analiză și validare a proiectelor depuse în cadrul 
procesului de bugetare participativă la nivelul județului Bistrița-Năsăud. 

Cu 24 de voturi „pentru” și 5 consilieri județeni care nu au 
votat, art.3 alin.(1) a fost adoptat. 

Supun votului dumneavoastră proiectul de hotărâre în ansamblu, vă rog 
să votați. 

Cu 29  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 
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(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 
domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

  4. Proiect de hotărâre nr.X/21369 din 18.09.2023 privind 
aprobarea Programului de măsuri pentru deszăpezirea și 
combaterea poleiului pe drumurile județene din județul Bistrița-
Năsăud în perioada 01.11.2023–31.03.2024 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții?  
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Două lucruri aș vrea să spun, dacă se poate. 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da. 
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Unul, legat de program. Să fim atenți la programul dinainte de 1 

noiembrie, deci nu există practic acoperire înainte de 1 noiembrie. Se 
întâmplă de multe ori, aproape în fiecare an ca prin octombrie să fie 
probleme, temperaturi cu minus, da, și sunt accidente foarte grave. Deci, 
printr-o înțelegere cu firmele dacă suntem atenți la consiliul județean, firmele 
respective, chiar dacă nu au contracte facem hârtie adițională ca să se miște 
și în 17 octombrie sau în 20 octombrie, pentru că s-ar putea să fie minus, o zi 
sau două, și să ne trezim cu probleme grave în județ, cu accidente. Au mai 
fost de-a lungul timpului, de asta vă spun că trebuie să fim atenți. 

Doi, în perioada în care avem contract să fim un pic mai atenți din 
partea consiliului județean, la monitorizarea firmelor, pentru că nu se poate 
să avem întruna accidente în țara noastră, din cauza lipsei de deszăpeziri și 
să nu se ia suficiente măsuri. Deci, să fim un pic mai atenți la capitolul 
acesta. Mulțumesc.      

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Mulțumesc frumos! N-au fost propuneri, au fost numai observații.  
Vă rog să votați. 
Cu 29  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
Mulțumesc. 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
5. Proiect de hotărâre nr.VIII/21402 din 19.09.2023 privind 

constituirea comisiilor de evaluare şi de soluţionare a contestaţiilor 
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în vederea evaluării finale a managementului la Biblioteca 
Județeană „George Coșbuc” Bistriţa-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil  
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Nu participă la vot și la dezbaterea proiectului de hotărâre domnul 

consilier județean Manea Angelo-Aurelian.  
Dacă sunt intervenții? Nu sunt.  
 Supun votului dumneavoastră secret art.1 - constituirea Comisiei de 

evaluare finală a managementului la Biblioteca Judeţeană „George Coşbuc” 
Bistriţa-Năsăud, a Comisiei de soluţionare a contestaţiilor și secretariatele 
acestora.  

Vă rog să votați. 
Cu 23  de voturi „pentru” și 6 consilieri județeni care nu au 

votat, art.1 a fost adoptat. 
Supun votului dumneavoastră proiectul de hotărâre în ansamblu, vă rog 

să votați. 
Cu 28  de voturi „pentru” și 1 consilier județean care nu a votat, 

proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Mulțumesc. 
(Nu a votat domnul consilier județean Manea Angelo-Aurelian. Au votat 

verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, domnul Pop George, 
domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și doamna Sigmirean 
Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
6. Proiect de hotărâre nr.VIII/21684 din 21.09.2023 privind 

decizia de expropriere a imobilelor proprietate privată situate pe 
amplasamentul lucrării de utilitate publică de interes județean 
„Modernizare DJ 173B, km 2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, județul 
Bistrița-Năsăud” 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 29  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 
(Au anunțat faptul că vor vota verbal, următorii consilieri județeni: 

doamna Calo Viorica, domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul 
Rus Romulus-Virgil și doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
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Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
  7. Proiect de hotărâre nr.VIII/21689 din 21.09.2023 privind 
constituirea Comisiilor de verificare a drepturilor de proprietate sau 
a altor drepturi reale și acordarea despăgubirilor pentru imobilele 
expropriate în vederea realizării lucrării de utilitate publică de 
interes județean „Modernizare DJ 173B, km 2+728 - 10+000, 
Bistrița-Tărpiu, județul Bistrița-Năsăud” 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil  
Comisia economică - aviz favorabil 

  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Vot secret art.1 - Constituirea Comisiei de verificare a drepturilor de 

proprietate sau a altor drepturi reale și acordarea despăgubirilor pentru 
imobilele expropriate, aflate pe raza municipiului Bistrița, județul Bistrița-
Năsăud, în vederea realizării lucrării de utilitate publică de interes județean 
„Modernizare DJ 173B, km 2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, județul Bistrița-
Năsăud” și secretariatul acesteia. 

Cu 24 de voturi „pentru” și 5 consilieri județeni care nu au 
votat, art.1  a fost adoptat. 
  Supun votului dumneavoastră secret, art.2 - Constituirea Comisiei de 
verificare a dreptului de proprietate sau a altor drepturi reale și acordarea 
despăgubirilor pentru imobilele expropriate, aflate pe raza comunei Dumitra, 
județul Bistrița-Năsăud, în vederea realizării lucrării de utilitate publică de 
interes județean „Modernizare DJ 173B, km 2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, 
județul Bistrița-Năsăud” și secretariatul acesteia. 

Cu 24 de voturi „pentru” și 5 consilieri județeni care nu au 
votat, art.2   a fost adoptat. 

Supun votului dumneavoastră proiectul de hotărâre în ansamblu, vă rog 
să votați. 

Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

   8. Proiect de hotărâre nr.VIII/21658 din 21.09.2023 privind 
implementarea „Programului pentru școli al României în perioada 
2023-2029”, în județul Bistrița-Năsăud 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 

  Dacă sunt intervenții?  
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Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
  Da, dacă se poate?  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
  Da. 

Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
  Stimați colegi, am mai discutat această problemă în consiliul județean în 
plen și în comisii. Nu prea am văzut colegi care să nu fie de acord cu ceea ce 
am spus eu, că de fapt mare parte din acești bani sunt o risipă. Din păcate, 
deci, ce se întâmplă? Am văzut la mai multe școli din Bistrița, am primit 
fotografii de la profesori, care mi-au arătat că jumătate cel puțin din cornuri, 
din mere și din tot felul de chestii care se fac, ajung la coșul de gunoi.  
  Deci, cel puțin o parte dintre noi care am fost, sau suntem profesori și 
suntem vreo 6-7 profesori consilieri județeni, care știu situația aceasta eu 
cred că foarte bine. Vă sugerez, dacă sunteți de acord, ca plenul consiliului 
județean să trimită, să votăm și apoi să trimitem o sesizare, 
europarlamentarilor noștri. De ce?  De exemplu, Siegfried Mureșan este 
raportor și de multe ori face bugetul împreună cu alții, bugetul Uniunii 
Europene. Deci, are un cuvânt de spus. Și de la PSD la fel, sunt câțiva care 
au un cuvânt de spus atunci când se face bugetul, ca să venim cu alte 
programe mai sănătoase să nu aruncăm banii, că sunt până la urmă tot banii 
noștri, mare parte din ei. Să venim cu „masa caldă”, care este un program 
normal, foarte bun, sănătos și din Ungaria încolo până în Vestul Europei se 
aplică. Nu există așa ceva, cred că în Franța, să dai un corn și să dai un lapte, 
și să dai nu știu ce produse de genul acesta.  
  V-aș ruga dacă se poate să luați în serios treaba aceasta, că avem un 
cuvânt de spus, suntem plenul consiliului județean și avem importanță mare, 
să știți, dacă vrem să sesizăm europarlamentarii noștri. Durează ceva timp, 
faceți câteva demersuri și am convingerea că o să aibă un rezultat pozitiv, 
mai ales că anul care vine sunt alegeri europarlamentare, o să fie mai atenți 
europarlamentarii noștri. Mulțumesc! 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
  Da, mulțumesc și eu. Nu știu dacă momentul în care am face un 
asemenea demers este cel potrivit, pentru că tocmai s-a dat Hotărârea de 
Guvern nr.625/2023, vizavi de următorii 6 ani. Noi, ne-am întâlnit cu 
reprezentanții prefecturii și a tuturor instituțiilor implicate, inclusiv cu 
reprezentanții inspectoratului școlar, și prin vocea doamnei inspector care 
răspunde de management, Mia Bozga, ni s-a spus la ședința respectivă că 
programul este așteptat în școli și este dorit de elevi.  
  Deci, cred că înainte de toate trebuie să avem o măsurătoare foarte 
clară a acestui program. Cumva el a apărut cu întârziere și suntem întrebați 
dacă nu sunt demarate lucrurile. Colegii noștri de la achiziții au și pregătit 
caietele de sarcini, s-a decis ce anume să se dea și, știu ce spuneți, domnule 
consilier, ideal ar fi o masă caldă, dar am văzut ieri în presă ce probleme 
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complicate se ridică și cu masa caldă. De asemenea, în școlile în care se dă 
masă caldă, până la urmă din diverse condiții, nu ajunge decât un sandwich, 
care și acela e discutabil cât e de eficient sau nu cumva să ridice o altă 
problemă.         

Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
  În toată Europa se poate, se practică aceasta, doamna Tabără. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
  Da, cunosc realitatea. Spații de servire a mesei sunt cred că în 5% din 
școli.  

Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
  Aceasta se rezolvă dacă se vrea. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
  Cu siguranță o să discutăm, vedem, dar o măsurătoare foarte corectă 
cred că numai inspectoratul poate face și după ce o să o avem, putem să 
întreprindem un asemenea demers.  
  Da, mulțumesc, vă rog să votați.   

Cu 27 de voturi „pentru” și 2 „abțineri”, proiectul de hotărâre a 
fost adoptat. 

Mulțumesc. 
(Au votat „abținere” următorii consilieri județeni: domnul Coman 

Samuel-Leon și domnul Scuturici Gheorghe. Au votat verbal următorii 
consilieri județeni: doamna Calo Viorica, domnul Pop George, domnul Rus 
Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

 9. Proiect de hotărâre nr.VIII/21636 din 21.09.2023 privind 
instituirea şi acordarea unor burse de excelență, burse de merit şi 
burse sociale de către Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud  

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

  Comisia de administrație - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

 10. Proiect de hotărâre nr.VIII/21609 din 21.09.2023 pentru 
modificarea și completarea art.5 din Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud nr.118/2020 privind desemnarea reprezentanţilor 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud în Consiliile de administraţie 
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ale unităților de învățământ special de stat din subordinea 
Consiliului Județean Bistriţa-Năsăud, cu modificările și completările 
ulterioare 
  Comisia de administrație - aviz favorabil 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
  Dacă sunt intervenții? Nu sunt.  
 Vă rog să votați, vot secret art.I - modificarea și completarea art.5 din 
HCJBN nr.118/2020 prin desemnarea domnului Antal Attila - consilier 
judeţean, în Consiliul de administraţie al Centrului Școlar de Educație 
Incluzivă „Lacrima” Unirea. 
  Cu 24 de voturi „pentru” și 5 consilieri județeni care nu au 
votat, art.1 a fost adoptat. 

Supun votului dumneavoastră proiectul de hotărâre în ansamblu, vă rog 
să votați. 

Cu 29  de votur i „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
11. Proiect de hotărâre nr.VIII/21510 din 20.09.2023 privind 

aprobarea implementării proiectului „O școală modernă –  șansa 
mea pentru un viitor mai bun”, cod proiect: F-PNRR-Dotări-2023-
3195, finanțat prin PNRR 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 

  Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 29  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc mult de tot. 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
12. Proiect de hotărâre nr.VIII/21678 din 21.09.2023 privind a 

cincea rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului 
Bistriţa-Năsăud pe anul 2023 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 

  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
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  Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 

  Dacă sunt intervenții?  
  Viorica Calo: - consilier județean -  
  Dacă îmi dați voie. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
  Da, doamna Calo. 
  Viorica Calo: - consilier județean - 
 Da, mulțumesc! Doamna președintă de ședință, știți foarte bine că 
faceți parte din amândouă comisiile din care fac și eu parte și colegii o parte, 
au auzit punctul meu de vedere din cele 2 comisii. La amândouă comisiile eu 
la rectificarea de buget..., că acesta este nu? 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
 Da. 
  Viorica Calo: - consilier județean - 

Așa ok, eu la rectificarea de buget, eu m-am „abținut” și am și 
argumentat de ce mă abțin. Și am să-mi spun punctul de vedere și în plen. 
Într-adevăr, sunt niște puncte cu care eu nu prea sunt de acord cu ele. Astăzi 
am analizat mai mult, astăzi nu am să mă abțin la acest proiect, am să votez 
bugetul județului Bistrița-Năsăud. Oricum cu votul meu sau fără votul meu, 
proiectul va trece, dar nu vreau să se creadă că sunt împotriva bugetului, cu 
toate că am mai spus-o și o repet și astăzi, nu totul este făcut așa cum 
trebuie.  

Și am să spun de ce am luat cuvântul: la AQUABIS e problema cu 
impozitul pe profit. Ieri, la comisia juridică am aflat suma sau valoarea de 
fapt, a profitului pe semestrul I, 2023. Deci AQUABIS-ul are un profit de 
8.600.000 de lei. Este un profit imens, mare de tot. Nu zice nimeni, am spus 
și ieri și alaltăieri sau când am mai vorbit, să nu se facă. Orice instituție, orice 
operator, orice societate trebuie să-și facă, să lucreze pe profit, să nu lucreze 
pe pierdere. Că dacă lucrăm pe pierdere, de ce lucrăm pe pierdere, corect. 
Dar acest profit, pe care nu ni se explică absolut nimic, ce se face... ce se  
întâmplă cu o sumă din aceasta imensă, să mai plătești și o grămadă de bani, 
impozit, care înseamnă 1.700.000 de lei, impozit pe profit, pentru că noi, nu 
noi, noi în ghilimele, adică dânșii de la AQUABIS și noi trebuie să aprobăm, 
îngreunează și pun niște taxe și niște costuri cetățenilor, imense, foarte, 
foarte mari.  

Deci, rugămintea mea pentru cei care conduc, pentru cei care urmăresc 
și eu am să urmăresc tot ce se întâmplă, pentru că așa trebuie, că de aceea 
suntem aici, să urmărim ce se întâmplă cu situația oamenilor, cu banii publici 
etc. Rugămintea noastră pentru ei, să facă în așa fel ca profitul să fie, dar nu 
așa de mare pe spinarea cetățeanului, și să ne spună exact ce preconizează 
din acest profit să facă pentru noi, cetățenii. Că pentru noi lucrează 
AQUABIS-ul. Mulțumesc.  
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Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

  Da, mulțumesc și eu. E prezent domnul Șandru și vă răspunde la 
întrebare, doamna consilier. 
  Viorica Calo: - consilier județean - 
  Mulțumesc! 
  Ion Șandru: - director general - 
  Da, mulțumesc. Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri! Profitul pe 
care doamna Calo mai înainte îl prezenta, că ar fi o sumă foarte 
mare, suntem obligați să îl facem, pentru a putea susține investițiile care le 
avem pe rol și vă spun și de ce. Când s-a întocmit aplicația de finanțare pe 
Programul Operațional Infrastructura Mare, pentru a putea fi aprobată la 
Bruxelles, comisia de la Bruxelles, prin JASPERS, a solicitat unei firme 
acreditate să facă o analiză, cost-beneficiu, care cuprindea și strategie 
tarifară prin care trebuia demonstrat că operatorul are capacitatea să susțină 
acest proiect până la finalizarea lui și ulterior la dezvoltarea acestuia.  

Deci, s-a făcut o analiză cost beneficiu, s-au analizat exact cât este 
producție facturată, cât va fi în viitor, după ce se vor pune sistemele în 
funcțiune și cei care au întocmit acea strategie tarifară, au ajuns la concluzia 
că tariful trebuie mărit în termeni reali câțiva ani la rând. Valorile mari cu care 
a trebuit mărit tariful, deja, s-au întâmplat, au avut loc. Anul viitor, de 
exemplu sunt zero. Deci, anul viitor tariful rămâne cel de anul acesta și acel 
profit pe care noi, 50% după lege, îl dăm acționarilor și acționarii ni-l dau, îl 
transmit înapoi prin fondul de dezvoltare. Și 50% rămâne la operatori, ajunge 
tot în fondul de dezvoltare. Din el, din acel fond, se acoperă cheltuielile 
neeligibile la programele cu fonduri de investiții de la Uniunea Europeană și 
pot să vă spun că sunt multe cheltuieli neeligibile, de care nu s-a putut ști 
înainte sau nu s-a putut ține cont când s-a întocmit aplicația. Plata TVA-ului 
tot de aici este suportată. Corecții financiare și aici putem spune că într-
adevăr, corecții financiare am avut și pe programele vechi și acum am 
început cu o corecție financiară la prima licitație care am avut-o pentru 
consultant, pentru că cei de la Curtea de Apel Cluj, în prima fază, ne-au 
anulat raportul procedurii și a 2-a oară au dat câștigător pe una din firme, și 
asta a însemnat deja o corecție financiară.  

Dirigenție de șantier, acum suntem în faza în care nu avem consultant 
pentru că s-a încheiat contractul cu el, am dat drumul la licitație, s-au 
prezentat 2 firme, nu au corespuns și a trebuit să facem dirigenția în regie 
proprie, adică să facem supervizarea în regie proprie, dar dirigenție de șantier 
a trebui să luăm din afară, cei care au atestat în dirigenție de șantier, tocmai 
pentru a nu bloca proiectele care erau deja în lucru.  

Programele de investiții pe care le facem în baza bugetului de venituri și 
cheltuieli sunt acoperite tot de aici. Și pot să vă spun că avem niște proiecte 
destul de mari începute anul acesta și pe care le vom continua anul viitor. 
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Avem foarte multe străzi pe care vrem să înlocuim rețelele de alimentare cu 
apă și canalizare. În Bistrița, Năsăud, Beclean, Sângeorz-Băi, Bârgău și avem 
încă un program foarte mare pentru monitorizarea debitelor de apă care 
pleacă pe fiecare localitate. Va trebui să reducem pierderile. S-a schimbat 
legislația, și noi vrem lucrul acesta, pentru că pierderile de apă sunt destul de 
mari la ora aceasta. Pentru aceasta am făcut un proiect, 50 de contoare pe 
care le achiziționăm și le montăm la intrarea în fiecare localitate, să putem 
compara câtă apă a intrat într-o localitate, față de cât facturăm. Să știm unde 
să căutăm apa care se pierde, se fură sau ce se întâmplă cu ea.  

De asemenea, tot prin cofinanțare de 6%, ca și pe Programul 
Operațional Infrastructura Mare, trebuie să acoperim celelalte 2 programe 
guvernamentale pe care le-am accesat anul acesta, unul e vorba de 
digitalizare, mai precis din partea de digitalizare avem contorizare. Pentru 
început am achiziționat 11.000 de contoare cu citire de la distanță, contoare 
care nu au piese mișcare și care nu se strică și vom continua acest program 
și anii viitori. Și al doilea program, e vorba de producerea energiei electrice 
prin achiziție și montare de panouri solare.  

Deci, primul program a fost de 2 milioane de euro, avem cofinanțarea 
de pus. Al doilea este de 5 milioane de euro, avem cofinanțarea. Deci, pe 
programul mare avem aproximativ 12 milioane de euro, deci aproximativ 60 
de milioane de lei, cofinanțare.  

Avem foarte multe proiecte în lucru, sunt multe demarate, chiar dacă se 
mai vorbește că unele ar stagna sau ar sta, într-adevăr, unele întârzieri au 
fost, dar contractele merg înainte. Într-adevăr probleme au fost, dar nu au 
fost din cauza noastră, au fost din cauza faptului că sunt multe contestații, pe 
licitații și la Curtea de Apel Cluj și acestea durează. Mulțumesc, dacă mai sunt 
întrebări.  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, mulțumesc și eu.  

  Viorica Calo: - consilier județean - 
Numai o secundă. Mulțumesc domnului director. În sfârșit, am aflat și 

noi ce se întâmplă cu acești bani și este foarte bine ce faceți. Dar, ați spus la 
un moment dat că costurile în 2024 vor rămâne la fel ca anul acesta și există 
o finalizare, adică descreșterea costului, deci costul mai mic, va fi în 2025?  
  Ion Șandru: - director general - 
  Nu. Următoarele creșteri sunt nesemnificative, între 1% și 2% pentru 
apă-canal în 2025-2026. Procentele mari de creștere au avut deja loc, deci 
anul viitor este zero.  
  Viorica Calo: - consilier județean - 

Și de când va începe scăderea, atunci?  
Ion Șandru: - director general - 
Poftim? 
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Viorica Calo: - consilier județean - 
De când va începe scăderea costului?  
Ion Șandru: - director general - 
Deocamdată nu putem ști de când va avea loc...  
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Când se ieftinește energia, presupunem.  
Ion Șandru: - director general - 

 Pentru că, va trebui să mergem în continuare cu dezvoltarea și 
întreținerea mijloacelor fixe care s-au adus și s-au pus în operă pe celelalte 
programe ISPA. Programul operațional e încheiat, în urmă cu trei-patru ani, 
deci, toate echipamentele au minim 8 ani perioadă de viață, cam 15 maxim. 
Deci, nimeni nu o să mai dea bani pentru înlocuirea acestora. Toată partea 
de întreținere, de înlocuire a mijloacelor fixe, va fi în sarcina AQUABIS-ului. 
Va trebui să aibă în fiecare an cuprinși bani pentru a întreține și pentru a 
putea să aibă capacitatea să presteze serviciile de alimentare cu apă și 
canalizare.  

Pot să vă spun că am înlocuit o grămadă de stații de pompare, pe care 
le-am preluat din mediul rural. Nu putem spune că nu au fost bune, nu au 
fost poate dintre cele mai performante și atunci au funcționat cât au 
funcționat, până au ieșit din garanție. Și în continuare avem banii prevăzuți 
pentru a putea înlocui acele mijloace fixe care nu mai funcționează.  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da. Mulțumim mult de tot, domnule director.  
Marin-Vasile Rus: - consilier județean - 
Îmi permiteți o întrebare? 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, domnule consilier. 
Marin-Vasile Rus: - consilier județean - 
Da, legat de subiectul AQUABIS, voiam să întreb pe domnul director, 

apropo de ce a întrebat și doamna Calo, cu reducerea. La Cluj, cred că mai 
sunt vreo 2 sau 3 comune și deja este implementat tot Masterplanul și la noi 
nici măcar nu avem un anumit procent din Masterplan rezolvat. Prețul este cu 
3 lei mai ieftin pe metru cub decât la Bistrița. Și ei au finanțări, și ei au partea 
legată de investiții. Voiam să vedem un pic, de ce la noi este așa de scump 
față de Cluj? A doua întrebare este cumva o mare pierdere de apă pe 
conducte și plătesc toți această pierdere? Mulțumesc! 

Ion Șandru: - director general - 
  Deci, la prima întrebare, Clujul este alimentat în 90% din lacul Tarnița. 
Deci, apa este decantată, acea apă este doar dezinfectată cu clor și dată la 
populație. Nu au ce să-i mai facă, nu utilizează în tratarea apei reactivi, 
policlorură de aluminiu, sulfați sau alte minuni, plus var și ce mai trebuie. Au 
doar dezinfecție la apă. Cealaltă cantitate de apă, tot numai dezinfecție îi fac, 
este din puțurile pe care le au în Florești.  
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Deci, de aceea au tariful ceva mai mic decât noi. Tariful nostru, noi 
suntem pe locul 12 acum, dintre companiile de apă, cu tariful. Cei de la Cluj, 
într-adevăr au început investițiile un pic mai repede decât noi, dar asta nu din 
cauza noastră, că n-am fi dorit să ne mișcăm. Ne-am mișcat destul de 
repede, dar, am avut aproape 2 ani de zile, am stat în proces cu cele 2 firme, 
locul 1 și 2, care s-au războit între ele pe la Curtea de Apel Cluj, care să 
câștige aplicația. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da. Mulțumim. Domnule consilier Coman.  
Marin-Vasile Rus: - consilier județean - 

 Mă scuzați, doamna vicepreședinte. Domnul director mai avea încă o 
întrebare. Sunt pierderi mari pe conducte? Plătim toți?  

Ion Șandru: - director general - 
Pierderile de apă la ora actuală sunt 38,2%. Noi zicem mari, pentru că 

plătim TVA-ul pentru diferența de la 35 la 38, ca și apă nefacturată. Interesul 
nostru, în primul rând, este să scădem aceste pierderi. Nu le plătește 
populația. Populația plătește doar ceea ce trece prin apometru. Fiecare 
plătește ceea ce îi trece prin apometru. Este o cheltuială a noastră pe care 
trebuie să o susținem și pentru asta am și cuprins în listele noastre de 
investiții, tot din acel profit, montarea contoarelor și execuția căminelor 
pentru a monta aceste controale la intrarea în fiecare localitate. Pentru a 
putea monitoriza debitele de apă care intră în fiecare localitate și care se 
facturează în fiecare localitate. Să știm unde să căutăm apa pierdută. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, mulțumesc mult de tot. Domnule consilier, Coman.  
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Domnule director, strada care duce de la primărie spre „Poșta veche”. 

Pe această stradă s-au schimbat, înțeleg, țevile, da? 
Ion Șandru: - director general - 
Da. 
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Așa, ce reclamă cetățenii. Am câțiva prieteni acolo, care mi-au spus că  

sunt așa de stricate legăturile în curte, încât, când un cetățean vrea să 
schimbe ceva la el, trebuie să închidă toate rețeaua. Se închide toată rețeaua 
pe stradă. Ascultați-mă, așa ceva mai rar, auzi. Deci, ce se poate face? Mă 
rog, acum deja e ...da, ca să ... păi nu ați prevăzut lucrurile acestea?  

Ion Șandru: - director general - 
  Înainte de a se asfalta, se moderniza strada respectivă, constructorul 
prin fonduri alocate de primărie, prin intermediul AQUABIS-lui, a înlocuit 
rețelele stradale și branșamentele până la căminul de apometru, deci până la 
apometru. Mai departe, rețeaua de la robinetul montat după apometru 
aparține cetățeanului.  



18 

 

Ce se întâmplă? Într-adevăr, mai sunt unii robineți, care am constatat și 
noi acuma, când facem contorizarea, că nu închid perfect și odată cu 
schimbarea contoarelor înlocuim și acei robineți. Pentru aceasta avem o 
echipă care merge și închide apa stradal și firma care montează contoare 
poate să înlocuiască și un robinet și celălalt. Deci până la contoare este 
rețeaua noastră, rețeaua stradală, branșamentul până la contoare, mai 
departe rețeaua aparține cetățeanului.  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, mulțumesc mult de tot. Mulțumesc și domnului director pentru 

explicații, vă rog să votați.  
Cu 28 de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectul de hotărâre a 

fost adoptat. 
Mulțumesc. 
(A votat „abținere” domnul consilier județean Rus Marin-Vasile. Au votat 

verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, domnul Pop George,  
domnul Rus Romulus-Virgil și doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

 13. Proiect de hotărâre nr.IX/21752 din 22.09.2023 privind 
aprobarea tarifelor de călătorie practicate de operatorii de transport 
care efectuează Serviciul public de transport județean de persoane 
prin curse regulate, în judeţul Bistriţa-Năsăud, pe traseele din 
grupele P2, P10 și P11 cuprinse în Programul de transport public 
judeţean de persoane, prin curse regulate, în judeţul Bistrița-
Năsăud, pentru perioada 2023-2032, conform Hotărârii Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.132/2023 
  Comisia de administrație - aviz favorabil 

Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 

       Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.   
Cu 29  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

 14. Proiect de hotărâre nr.VIII/21792 din 22.09.2023 privind 
revocarea dreptului de administrare al Direcției Generale de 
Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud asupra 
imobilului-construcție, situat în mun. Bistrița, B-dul Independenței 
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nr.23, înscris în C.F. nr.79514 Bistrița, nr.cad: 79514-C9, proprietate 
publică a județului Bistrița-Năsăud 
  Comisia de administrație - aviz favorabil 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
  Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 

Cu 29  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

  15. Proiect de hotărâre nr.VIII/21925 din 25.09.2023 privind 
instituirea unor restricții temporare de circulație pe drumul 
județean DJ 172F, km 22+570-31+570, limită județ Cluj-Braniștea-
Măluț-Beclean (DN17) 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 

  Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.  
  Cu 29  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 Mulțumesc. 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Pop George, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil și 
doamna Sigmirean Doina-Maria.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
16. Diverse 

  Dacă sunt intervenții, domnilor consilieri?  
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 

   Dacă se poate, da. 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

  Da, domnule Coman.  
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 

  Doamna vicepreședinte, legat de analiza la CJRAE pe anul trecut. Am 
primit așa ceva?  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, v-am transmis-o în iunie. Am transmis prin Compartimentul 

pregătire documente, exact cum ne-am asumat, una în martie și una în iunie. 
Ați primit-o, pe e-mail. 

Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Îi rugați vă rog, să mai facă o dată asta, vă rog tare mult. 
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Camelia Tabără: - vicepreședinte – 
Nici o problemă, eu o am pe masă chiar v-o pot da personal. 
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Bine, mulțumesc! 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Mulțumesc mult de tot, dacă mai sunt alte intervenții? Nu sunt. 

Mulțumesc mult, o zi frumoasă în continuare. La revedere! 
(Ora 1515) 

* 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
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